
КРОК ДО КАР’ЄРИ
ДНІ СТУДЕНТІВ-ПАРТНЕРІВ 
MICROSOFT

З 11 по 21 лютого 
2011 року я, разом 
з Олександром 
Васильєвим, Дмитром 
Липаєм та нашим 
тренером Володимиром Васильовичем 
Кривуляком перебував у чудовому 
місті Харкові на Зимовій школі 
з програмування для студентів 
України та інших країн, яку проводив 
Харківський національний університет 
радіоелектроніки.

ХНУРЕ вже четвертий раз проводить 
Зимову школу з програмування і впорався 

з цією справою, я вважаю, відмінно. Організатори доклали багато 
зусиль для проведення заходу такого рівня. Ціль Зимової школи – дати 
можливість українським та зарубіжним студентам продемонструвати 
свою майстерність в розробці алгоритмів і програм на міжнародному 
рівні, посприяти підготовці фахівців високої кваліфікації та підвищенню 
якості навчання програмуванню й алгоритмізації в ВНЗ. Запрошувалися 
команди-переможці різних олімпіад з програмування та кращі молоді 
програмісти з України та країн СНД. 

Як декому може бути відомо, до Харкова дуже «зручно» добиратися 
у силу близькості до Запоріжжя, проте відбуття потягу о 02.30 ні краплі 
не зіпсувало нам настрій. У нашому вагоні ми одразу ж зустріли команди 
з Севастополя та Сімферополя, яких ми знали з попередньої олімпіади 
у Таврійському національному університеті. Добрались добре і о 8 
годині ранку на вокзалі нас вже зустрічали хлопці з великим плакатом, 
дивлячись на який неможливо було не зрозуміти, що це - за нами. 
Зустріч учасників прямо на вокзалі – показник хорошої організації. Усіх 
провели до університету на реєстрацію, де на цей час була вже купа 
людей, і після цього, супроводили до готелю з вже заброньованими для 
нас номерами. Загалом прибуло 75 команд з України, Росії, Білорусії, 
Казахстану та Ізраїлю. У кожній команді по 3-4 чоловіка, і нескладне 
множення дозволяє зрозуміти, яких зусиль приклали організатори, 
щоб знайти номери для усіх команд. Після урочистої частини нам тільки 
залишалось йти відпочивати та чекати наступного дня.

Далі - найцікавіше. Після сніданку, о 8.30 ранку, почалась лекція 
автора контесту (змагання) цього дня, де він розповідав теоретичну 
частину алгоритмів, необхідних для вирішення задач. Були запрошені 
найкращі автори з різних країн, серед них були співробітники компаній 
Яндекс, Google та багаторазові переможці олімпіад з програмування. 
Запропоновані ними задачі були дуже цікавими та складними. Слід 
відзначити, що кожен день автори та, відповідно, теми задач були 
різними. Одразу зупинюсь і скажу, що змагання проводилися у форматі 
ACM/ICPC. Це змагання, де на команду з трьох чоловік видається один 
комп’ютер та від восьми до дванадцяти задач на п’ять годин. Цей 
формат є дуже відомим - чемпіонат світу з програмування проводиться 
саме в такому форматі. Отже контест йшов з 10 до 14 або 15 години, 
кожен день по-різному. Далі був обід, і потім одразу починався «розбір 
польотів». На ньому автор розповідав свої методи розв’язку усіх задач, 
але не рідко виходили учасники та показували свої, інколи навіть кращі, 
варіанти розв’язків. Розбір тривав до шостої години вечора, після якої 
за планом була вечеря. О сьомій годині підбивалися підсумки дня, а 
потім ми поверталися до готелю відпочивати. Взагалі, окрім основного 
змагання, були ще два: добивання та найкоротший код. Добивання 
- це дорішування задач основного туру, яке можна було робити коли 
завгодно протягом усіх 9 днів змагання. Найкоротший код – вирішення 
задачі за найменше число символів програмного коду. 

Організатори пропонували різноманітні екскурсії та спортивні 
ігри (футбол, волейбол), за що їм ще один великий плюс. Також кожен 
день друкувалась локальна газета з результатами змагань, цікавими 
статтями, анекдотами та головоломками.

Ось за таким форматом проходили усі 9 днів змагання. 
Організатори постійно фотографували та знімали на відео учасників по 
типу «прихованої камери», та під кумедну озвучку робили кожен день 
ролики, тобто взагалі, не давали занудьгувати ні на хвилину.

Спеціально для учасників Зимової школи, ХНУРЕ виділив гардероб 
та велику їдальню, де нас дуже добре годували, за це їм ще одна велике 
подяка.

Взагалі, організація була на найвищому рівні, нам все дуже 
сподобалось. Ця поїздка дала багато нових знань та приємних вражень, 

5 та 6 лютого в місті Ялті відбулися перші в Україні 
Дні студентів-партнерів Microsoft (Microsoft Student 
Partners days). Захід проходив в готелі «Брістоль», що 
неподалік набережної. Метою заходу було познайомитися 
та поспілкуватися зі студентами-партнерами з різних 
куточків України, поспілкуватися в неформальній 
обстановці зі співробітниками департаменту стратегічних 
технологій компанії Microsoft та багато іншого. За ці два 
дні студенти-партнери послухали цікаві та пізнавальні 

доповіді від 
с п і в р о б і т н и к і в 
компанії Microsoft 
на різноманітні 
теми: Technical 
Presentation Power, 
Windows Phone 
D e v e l o p m e n t , 
W e b M a t r i x , 
User Centered 
Design та інші. 

Але ключовими моментами  були круглі столи ввечері 
кожного дня на тему втілення програми Microsoft Student 
Partners у вузах України та нагальних потреб українських 
студентів та неформальне спілкування на протязі всіх 
двох днів цього заходу. Все проходило у дуже дружній та 
теплій обстановці, що сприяло обміну досвідом, знаннями 
та взаємним мотивуванням студентів-партнерів на 
подальший розвиток.

Дмитро ЛИПАЙ,  СП-07-1д  
студент-партнер Mіcrosoft від ЗДІА

Четвертого лютого 2011 року в Києві відбулася перша 
конференція Day@Cisco для кращих студентів мережних 
академій Cisco України, в якій взяв участь студент ЗДІА 
Богдан Сокульський.

Компанія Cisco є ініціатором створення числених 
мережних академій по всьому світі; така академія працює 
і в нашому навчальному закладі. 

Спеціально для студентів українських локальних 
академій було організовано цю конференцію, що відбулася 
в офісі української філії Cisco в Києві.

Впродовж конференції учасники мали можливість 
п р о с л у х а т и 
доповіді від 
п р о в і д н и х 
співробітни-
ків Cisco щодо 
а к т у а л ь н и х 
с ь о г о д н і 
п р о б л е м 
р о з в и т к у 
комп’ютерних 
мереж, а також 
взяти участь у 

відеоконференції TelePresense з Москвою та Бельгією. 
Крім того, усім участникам конференції було видано 

сертифікати кращих студентів локальних мережних 
академій.

Відкрий для себе нові обрії, вивчай новітні комп’ютерні 
технології разом з мережною академією Cisco!

Полякова Наталія Петрівна
керівник мережної академії Cisco

CISCO  
NETWORKING  ACADEMY 



Академічний простір

4 лютого у конференц-залі «Козак палацу» відбулася 
презентація  академії, яка привернула до себе увагу молоді. 
У заході взяли активну участь керівництво академії, декани, 
викладачі, співробітники та студенти.

З вітальним словом до присутніх звернувся ректор академії 
Пожуєв В.І., який повідомив про роботу приймальної комісії у 
2011 році.

Заступник секретаря приймальної комісії Мних А.С. 
прокоментував відеофільм про академію, та щиро запросив 
усіх присутніх на день відкритих дверей, що відбудеться 
26.02.2011 року. 

Студенти факультету енергетики та енергозбереження на 
початку презентації нашого ВНЗ показали учасникам заходу 
ризиковані трюки на велосипедах. Це видовище знайшло відгук 
не тільки у відвідувачів виставки, але й учасників. 

Надихнувшись побаченим “під колеса” велосипеда ліг навіть 
представник ФЕЕ. 

Відкриття та завершення презентації відбувалось під звуки 
гімну ЗДІА!

У будь-якому разі, це для випускника 
можливість визначитись, чи цікаві 
йому факультети та спеціальності, 
які пропонує ВНЗ, подобається чи 
ні атмосфера, яка панує в  універі 
або в академії, як старшокласник  
відчуває себе у стінах того чи 
іншого навчального закладу. З цією 
метою ВНЗ проводять різнопланові 
інформаційно-ознайомчі заходи. 
Ось чому 26 лютого наша академія 
зібралася у бойовій готовності — в 
ЗДІА у святковій атмосфері пройшов 
ДЕНЬ ВІДКРИТИХ ДВЕРЕЙ для 
учнів випускних класів шкіл міста 
та області.

Ведуча заходу — завідувач кафедри 
українознавства Ірина Вікторівна 
Чернова представила гостям заходу 
ректора академії, проректорів, 
деканів, відповідального секретаря 

приймальної комісії, які зайняли 
свої місця в президії. Зустріч,  
згідно з заздалегідь розробленим 

сценарієм, розпочалася з виступу 
студентів-вокалістів, які виконали 
так званий «студентський гімн» 
академії. Прекрасний початок, адже 
ця пісня, вдало перероблена з хіта 
минулого століття «Краще місто 
Землі», якнайкраще відображає 
творче, насичене життя студентів, 
викладачів і співробітників академії, 

задає бадьорий тон усьому заходу. 
Далі з вітальним словом, яскраво 

та в той же час змістовно, виступив 
ректор академії Володимир Іванович 
Пожуєв, який акцентував увагу 
гостей на деяких важливих моментах 
вступної кампанії–2011 і висловив 
упевненість в тому, що зустрінеться 
з тими, хто сьогодні  прийшов до 
ЗДІА (прийшов, якщо можна так 
виразитися, на розвідку... ), у вересні 
вже як зі своїми студентами. 

Помітно прикрасила проведення 
зустрічі відео-презентація, під 
час якої гості змогли здійснити 

віртуальну екскурсію навчальними 
аудиторіями, лабораторіями і 
комп’ютерними класами академії, 
побувати в спортзалі, відвідати 
кімнати нашого гуртожитку і навіть 
заглянути на спортмайданчики 
санаторію-профілакторію ЗДІА на 
острові Хортиця. Також детальну 
інформацію майбутні абітурієнти 
отримали з яскравих буклетів, 
листівок та газети «Академія».

Нарешті дійшла черга й до 
виступу відповідального секретаря 
приймальної комісії ЗДІА Миколи 
Вікторовича Світанька. Інформація 
про терміни подачі документів, їх 
перелік, усі деталі вступної кампанії 
була подана настільки чітко, 
змістовно і систематизовано, що 
виключила усі можливі питання від 
гостей зустрічі. Щоправда, окреми 
питання все ж були. Наприклад, 
про можливість навчання після 
закінчення технікумів, перспектив 
другої освіти...

На закінчення заходу наші 
студенти виконали створену ними 
пісню про студентські роки, які 

найкраще провести саме в ЗДІА!!!

Випускникам шкіл сьогодні важко зорієнтуватися в тому розмаїтті 
навчальних закладів, факультетів та спеціальностей, які представлені на 
ринку освітніх послуг України та регіону. Тому дні відкритих дверей — 
це особлива, рідкісна можливість потрапити на екскурсію до ВНЗ, який 
майбутній абітурієнт планує обрати як свою alma-mater.  


